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LOVAČKI SAVEZ PRIMORSKO-GORANSKE ŽUPANIJE 
51000 Rijeka, F. Račkog 1 

IBAN: HR0324020061100124407;  Matični br.  0990906; OIB 26905084421;  tel. 051-374-263;  fax. 051-373-591;  
mob. 099-60 60 624;    E-mail:  ls.primorsko-goranske@hls.t-com.hr; www.lovacki-savez-pgz.hr  

 
 

Z A P I S N I K 
redovne Skupštine Lovačkog saveza Primorsko-goranske županije, održane 14.06.2015. 
god. u 10,00 sati u Grand Hotelu 4 opatijska cvijeta u Opatiji, Ul. Viktora cara Emina 6. 

 
 
Prisutni zastupnici: J. Malnar, M. Linić, I. Bolonić, T. Tondini, D. Mušćo, B. Miklić,  
M. Mauhar, B. Curl, M. Brakuza, D. Babić, V. Crnković, Z. Perić, A. Babić, M. Gašparac,  
M. Šepić, I. Uremović, A. Bolonić, T. Grubišić, S. Gledić, N. Dujmović, M. Kauzlarić, N. 
Vančina, Z. Lučić, M. Kovačić, B. Kovač, M. Sigurnjak, E. Primožić, A. Loknar, A. Petrinić,  
D. Švob, D. Tus, M. Laginja, V. Muhvić 
 
 
Ostali prisutni: I. Budor - glavni tajnik HLS-a, G. Lempl - pročelnik PGŽ-e, B. Tulić, B. 
Kulić, M. Tomljanović - Ministarstvo poljoprivrede, LJ. Grgec - predsjednik LS Međimurske 
županije, M. Lacković - tajnik LS Međimurske županije, M. Brozan - dopredsjednik LS 
Istarske županije, M. Belušić - tajnik LS Istarske županije, J. Carović 
 
Odsutni: J. Golubović, I. Mencer, L. Ivančić, M. Devčić, A. Dešković, S. Kučić, M. 
Rukavina. 
 
DNEVNI RED: 

1. Otvaranje Skupštine 
 1.1. Pozdravna riječ predsjednika 
 1.2. Odavanje počasti preminulim lovcima 

2. Usvajanje Dnevnog reda  
3. Izbor radnih tijela Skupštine: 

     3.1. Radnog predsjedništva 
     3.2. Zapisničara  

       3.3. Ovjerovitelja zapisnika 
       3.4. Povjerenstva za verifikaciju 

4. Usvajanje Poslovnika o radu Skupštine 
5. Izvješće Povjerenstva za verifikaciju 
6. Izvješće: 

  6.1. Izvršnog odbora za 2014. godinu; 
      6.2. Financijsko izvješće za razdoblje 01.01. - 31.12.2014. godine; 
  6.3. Nadzornog odbora  
  6.4. Stegovnog suda 
  6.4. Arbitražnog suda 

7. Rasprava o izvješćima i njihovo usvajanje; 
8. Usvajanje Statuta LS PGŽ-e sukladno Zakonu o udrugama; 
9. Izbor likvidatora Saveza; 
10. Donošenje Plana rada Saveza za 2015. god. 
11. Donošenje Financijskog plana Saveza za 2015. god. 
12. Donošenje odluke o visini članarine i upisnine za 2015. God.  
13. Riječ gostiju 
14. Različito 
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Ad. 1.  
Skupštinu je otvorio predsjednik Saveza dr. sc. J. Malnar, te je pozdravio sve  

prisutne zastupnike i nazočne goste, izrazivši zadovoljstvo dobrim odazivom zastupnika i 
gostiju koji su pozvani. Minutom šutnje odana je počast svim lovcima preminulim između 
dvije skupštine. 
 
Ad. 2. 

Predsjednik J. Malnar predložio je Dnevni red Skupštine koji je jednoglasno  
prihvaćen. 

 
Ad. 3. 

Predsjednik J. Malnar predložio je radna tijela Skupštine kako slijedi: 
1. Radno predsjedništvo: 

1. J. Malnar - predsjedavajući 
2. M. Linić - član 
3. B. Curl - član 

2. Zapisničar: B. Marković, tajnik Saveza 
3. Ovjerovitelji zapisnika: D. Mušćo i T. Grubišić 
4. Verifikacijska komisija: 

1. T. Tondini - predsjednik 
2. M. Mauhar - član 
3. M. Brakuza - član 

Zastupnici su jednoglasno prihvatili prijedlog radnih tijela. 
 
Ad. 4. 

Predloženi Poslovnik o radu Skupštine, zastupnici su jednoglasno prihvatili, u  
formi kako je predložen, te je sastavni dio ovog zapisnika. 
 
Ad. 5. 

Izvješće verifikacijske komisije podnio je njen predsjednik T. Tondini, koji je sve  
prisutne obavijestio da je prisutno 33 od 40 zastupnika sa važećim vjerodajnicama. Pošto 
se na Skupštini nalazi više od 50% skupštinara s pravom glasa, sve odluke donesene na 
ovoj skupštini biti će pravovaljane. 
 
Ad. 6. 

Izvješća pod ovom točkom dnevnog redna podnio je predsjednik Josip Malnar.  
Ukratko je izvijestio prisutne o radu IO-a i njegovih tijela te je zaključeno da je zacrtani 
Program rada u lovnoj 2014/15.  gotovo u cijelosti ostvaren, a suradnja s Županijom, HLS-
om i resornim Ministarstvom bila je izuzetno dobra, u nadi da će ona biti još bolja u 
budućem razdoblju. 

Izvještaj o financijskom poslovanju, kojeg su zastupnici dobili u privitku, ukratko je 
prezentirao J. Malnar koji je istaknuo da se financijsko poslovanje odvijalo u okvirima 
zacrtanog Financijskog plana. Poslovnu godinu završili smo pozitivnom razlikom od 
33.501,00 kn. Savez je raspolagao 31.12.2014. god. s ukupno 238.042,00 kn, što je dobra 
osnova za početak nove godine. Napomenula je da je 200.000 kn oročeno u Erste banci. 

U izvješću Nadzornog odbora istaknuto je da je Savez poslovao u okvirima  
normativnih akata i zakonskih propisa. Financijsko poslovanje je uredno vođeno, sve 
odluke donesene su sukladno Statutu i ostalim normativnim aktima Saveza. 

U izvješćima o radu Stegovnog i Arbitražnog suda napomenuto da navedena tijela  
Saveza nisu imali nikakvih aktivnosti jer za to nije bilo potrebe. 
 
Ad. 7. 

Predsjednik radnog predsjedništva J. Malnar, s obzirom da nije bilo prijavljenih za  
raspravu, dao je na glasovanje izvješća (o radu IO, NO, Stegovnog i Arbitražnog suda te 
Financijskog izvještaja za 2014. godinu). Sva izvješća su jednoglasno prihvaćena. 
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Ad. 8. 
 

Predsjednik Povjerenstva za statutarna i pravna pitanja P. Kovačić dao je kratki osvrt  
na primjenu novog Zakona o udrugama, gdje su udruge dužne uskladiti svoje Statute i 
podnijeti zahtjev za upis promjena nadležnom uredu, sve zaključno do 1. listopada 2015. 
godine. U objašnjenju pojedinih poglavlja mogu se iščitati osnovne smjernice, no svakako 
treba voditi računa o posebnostima koje obilježavaju udrugu. Ova primjedba odnosi se i na 
nazivlje, tijela i djelatnosti. Posebnu pozornost treba obratiti na novosti kao što je likvidator 
kojeg udruga imenuje sama kao i pitanje imovine koja se prema preporuci ostavlja 
lovačkom savezu županije na prostoru kojeg udruga djeluje kao najbližoj organizaciji. 

Ujedno je informirao prisutne da se prijedlog Statuta Lovačkog saveza  
Primorsko - goranske županije pripremao na bazi oglednog Statuta Hrvatskog lovačkog 
saveza, uz male specifičnosti. Takav prijedlog Statuta Lovačkog saveza Primorsko-
goranske županije sastavni je dio ovog Zapisnika, i kao takav prosljeđuje se na 
razmatranje Skupštini LS PGŽ-e. 

N. Dujmović je pitao da li članice Saveza (članak 10.) koje nemaju u zakupu lovište  
ili Sporazum o korištenju dijela lovišta gube svoja prava. 

P. Kovačić je odgovorio da se stečena prava ne gube, te da se ubuduće takva  
društva/udruge ne primaju u članstvo Saveza. 

Nakon rasprave prijedlog Statuta Lovačkog saveza Primorsko-goranske županije je  
jednoglasno prihvaćen. 
 
Ad. 9. 

Pod ovom točkom raspravljalo se o imenovanju likvidatora Saveza, za kojeg je  
predloženo da likvidator bude predsjednik Saveza Dr. sc. J. Malnar. Prijedlog je 
jednoglasno prihvaćen. 
 
Ad. 10. 

Predsjednik Saveza je ukratko predstavio Plan rada za 2015/16. godinu, te je nakon  
izlaganja plana otvorio raspravu. 

Z. Lučić se informirao prisutne o problemima u lovištima gdje znatne štete uzrokuju  
konji, kao i sve veća prisutnost motocikala u lovištima koji znatno unose nemir u lovišta 
(naročito „enduro“ vožnja) čineći buku. 

J. Malnar je odgovorio da ova pitanja treba potencirati i zakonski regulirati, kao što  
su to napravili u Sloveniji, te na taj način zabraniti ovakvu vrstu aktivnosti, kako bi se ovaj 
problem riješio. 

D. Tus se nadovezao na raspravu, informirajući prisutne da je LD “Vepar“ Bribir  
obavještavao policijsku postaju na svom području, ali da po tom pitanju nisu našli rješenje. 
Također je napomenuo da i oni imaju problema sa pašarenjem konja, kao i štetama koji oni 
čine, ali da nisu mogli doći do vlasnika tih konja. 

J. Malnar je odgovorio da će se inicirati sastanak sa Policijskom upravo u Rijeci u  
cilju što bržeg i boljeg rješavanja navedenih problema. 

B. Curl je napomenuo da i društva na otoku Cresu imaju sličnih problema. U  
posljednje vrijeme organiziraju se međunarodno orijentacijsko natjecanje sa 250-300 
učesnika, koji bez prijave i znanja ulaze u lovišta na otoku Cresu, te osim što unose buku u 
lovište, izlažu se i opasnosti. Pitao se na koji način zaustaviti takve aktivnosti, odnosno 
kako natjerati organizatore takvih zbivanja da se obrate lovozakupnicima na tim područjima 
kako bi se mogući problemi sveli na minimum. 

J. Malnar je napomenuo da korisnika na takvim površinama ima sve više i više  
(turisti, rekreativci, alpinisti, izletnici…), te da bi takve aktivnosti trebalo zakonski regulirati. 

B. Miklić je napomenuo da se brojnost vuka povećao, koji radi štete u lovištu, a  
dozvola za izlučenja nema. 

I. Uremović se zahvalio Lovačkom savezu PGŽ-e IHLS-u na donaciji 3 kapitalna grla 
muflonske divljači (dva mužjaka i jedna ženka), te je napomenuo da sudski vještaci naprave 
izvještaj koji odgovara vozačima, bez obzira na uvjete i stanje na prometnicama, što 
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otežava lovačkim društvima/udrugama kod sudskog spora. Zamolio je potporu HLS-a da se 
na nivou države pokuša riješiti ovaj problem. 

E. Primožić se nadovezao da su u LD „Kobac“ Lovran imali slučaj gdje je vozač  
vozio većom brzinom od dozvoljene, uz postavljene prometne znakove o divljači na cesti, 
ali je sud svejedno postupak presudio u korist vozača. 

M. Brakuza je podsjetio prisutne da u posljednje vrijeme ima problema sa  
osiguranjem lovišta, jer većina osiguravateljskih kuća ne žele osigurati lovište ili hoće, ali uz 
previsoku naknadu. 

P. Kovačić se osvrnuo na probleme o štetama na divljači, gdje su znatna sredstva,  
zbog sudske prakse, plaćala lovačka društva/udruge. No, u posljednje vrijeme, ta praksa se 
mijenja, pa odgovornost preuzimaju vlasnici cesta i vozači. 

N. Dujmović je predložio da se Savez i članice Saveza aktiviraju po pitanju  
popularizacije lovstva u našoj županiji, naročito prema osmoškolcima, kako bi oni iz prve 
ruke naučili sve o aktivnostima lovaca. 

V. Crnković se nadovezao da je nekoliko puta održao predavanja u Gorskom kotaru  
na tu temu, te da su reakcije bile više nego dobre, jer su pristupnici takvih predavanja imali i 
terensku nastavu, te se na taj način saživjeli sa prirodom i lovom. Na taj je način 
promijenjena svijest mladih. 

E. Primožić je predložio da se izradi jedan edukativni CD u tu svrhu. 
 

Nakon rasprave, Plan rada Saveza za 2015/16. godinu je jednoglasno prihvaćen. 
 
Ad. 11. 

Kako su svi zastupnici dobili Financijski plan za 2015. godinu, predsjednik Saveza J.  
Malnar je ukratko predstavio plan, napomenuvši da se plan bazira na brojnosti članova 
(koji, nažalost, opada), što nam je glavni izvor, kao i obrazovanje i izdavanje lovačkih 
iskaznica za strane lovce. Po pitanju iskaznica za strance, u Hrvatskoj prednjači LS Istarske 
županije sa oko 1000 iskaznica godišnje, dok naš Savez izdaje oko 700 iskaznica.  
godišnje. 

Osvrnuo na programe koji su ugovoreni s Županijom, a koji su u funkciji  
razvoja lovstva, kako je to i predviđeno Zakonom o lovstvu. Ujedno se zahvalio 
Županiji i njezinom županu Zlatku Komadini i njegovim suradnicima, Upravnom odjelu za 
turizam, poduzetništvo i ruralni razvoj, pročelniku G. Lemplu, B. Kulić, kao i bivšem 
pročelniku B. Tuliću, HLS-u, posebno predsjedniku Đuri Dečaku i tajniku Ivici Budoru, kao i 
Ministarstvu poljoprivrede. 

Nakon toga, Financijski plan za 2015. godinu jednoglasno je prihvaćen. 
 
Ad. 12. 

Donesena je Odluka da članarina Saveza za 2015/2016. godinu ostaje na  
prošlogodišnjoj razini, što znači: 
 

Red. 
br. 

NAZIV IZNOS /KN/ 

1. Članarina lovaca (matični i vanjski) 100,00 
2. Članarina pripravnika 400,00 
3. Lovci s 50 i više godina lovačkog staža - oslobođeni 0,00 

 
Odluka je jednoglasno prihvaćena. 
 
Ad.13. 

U ime Primorsko goranske županije, Skupštinu je pozdravio Gerhard Lempl,  
pročelnik Upravnog odjela za turizam, poduzetništvo i regionalni razvoj, koji je izrazio 
zadovoljstvo dosadašnjom suradnjom. Napomenuo je da je ove godine Županija raspisala 
Javni poziv za prijavu projekata unaprjeđenja i razvoja lovstva za sufinanciranje iz 
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Proračuna Primorsko-goranske županije za 2015. godinu, te da su svi koji su se javili na taj 
poziv dobili određena sredstva. Informirao je prisutne da će Županija kroz narednih mjesec 
dana raspisati javni poziv za tekuće donacije, te će ta sredstva biti usmjerena prema 
Savezu, kao i prema njenim članicama. Složio se sa odlukom Skupštine da se u članstvo 
Saveza ne primaju ona društva/udruge koje u zakupu nemaju lovišta. Zaključio je da se, u 
suradnji sa Policijskom upravom Primorsko-goranske županije, može riješiti 
neovlašten/neprijavljen ulazak u lovišta, kako bi se na taj način preventivno djelovalo na 
sve štetne posljedice, koje ti ulasci uzrokuju. Svakako bi trebalo održati sastanak sa 
Policijskom upravom, Županijom i Lovačkim savezom PGŽ-e na tu temu. Informirao je 
prisutne da problematika sa lovištem VIII/102 – „Rab“ nije riješena, da je uloženo dosta 
truda kako bi se tim lovištem gospodarilo na zakonit način, te da će do kraja mjeseca lipnja 
Županija donijeti konačnu odluku o navedenom lovištu. Zaželio je da suradnja u budućnosti 
bude još bolja, te pozvao članice Saveza da više sudjeluju sa prijedlozima i primjedbama, 
na zadovoljstvo svih nas. 

Predstavnik Ministarstva poljoprivrede, odjela za lovstvo, M. Tomljanović upoznao je  
prisutne da je Uprava šumarstva, lovstva i drvne industrije izradila nacrt prijedloga novog 
Zakona o lovstvu, javna rasprava je završila prije 40-ak dana, te su dobili 30-ak primjedbi, 
od kojih su neki prihvaćeni i ugrađeni u nacrt, koji je proslijeđen prema Saboru Republike 
Hrvatske na čitanje (usvajanje). Donesen je prijedlog da se može loviti lukom i strijelom, što 
je bilo moguće i do sada, ali u ograđenim prostorima, zatim je predloženo da se lovišta 
neće davati u koncesiju, već u zakup putem javnih poziva. Na pitanje B. Miklića o odstrelu 
vuka (nema odobrenih kvota), odgovorio je da Ministarstvo poljoprivrede ne upravlja 
vukom, već Ministarstvo zaštite okoliša i prirode. Radionice na tu temu organizirane su na 
području nekoliko županija, pa tako i u Primorsko-goranskoj. Izvješće Ministarstva zaštite 
okoliša i prirode o upravljanju vukom nije prihvaćeno od strane resornog ministarstva, iz 
razloga što se u njemu navodi da se populacija vuka povećala samo na području Istarske, 
Karlovačke i Sisačko-moslavačke županije, da je broj vuka od 2010. godine pao za ¼ 
(točnije za 23 %), te da u Republici Hrvatskoj ima samo 167 jedinki. Po izvješću se šteta na 
stoci povećala, dok šteta na divljači nema. Svi ti navodi ne odgovaraju stanju na terenu, jer 
je populacija vuka u porastu, a štete na divljači rastu. Na žalost, nema odobrene kvote 
odstrela vuka (prije dvije godine ona je bila za 14 jedinki, što se sada vidi da je bila 
premala). Podsjetio je prisutne da su lovačka društva/udruge prije dva mjeseca potpisala 
zakupe za državna lovišta, te ih obavijestio da pojedina društva/udruge nisu dostavila 
lovnogospodarske osnove i apelirao da to učine što prije. Podsjetio je da Ministarstvo 
poljoprivrede dopušta višekratno produživanje lovozakupa, ukoliko u prethodnom razdoblju 
nije bilo nepravilnosti pri gospodarenju. Naglasio je da između resornog ministarstva i 
Hrvatskog lovačkog saveza, kao krovne institucije, postoji dobra suradnja, te svima 
prisutnima zaželio uspješan rad i uspješnu lovnu godinu. 

J. Malnar se nadovezao da je i Lovački savez PGŽ-e intenzivno radio na  
prijedlozima za novi Zakon o lovstvu, te je poslao svoje prijedloge i primjedbe, od kojih su 
neki i uvaženi. 

Lj. Grgec, predsjednik Lovačkog saveza Međimurske županije i dopredsjednik HLS-a  
je pohvalio rad Skupštine, dodavši da su sve odluke donesene na dobrobit svih lovaca nše 
županije. Kao i svi Savezi, tako je i Lovački savez Međimurske županije dostavio svoje 
prijedloge i primjedbe na prijedlog nacrta novog Zakona o lovu, kako bi se osigurao daljnji 
kvalitetan rad na području lovstva u Republici Hrvatskoj. Zahvalio se na pozivu u svoje ime, 
kao i u ime lovaca iz Međimurske županije, naročito zbog potpisivanja Sporazuma o 
suradnji s našim Savezom. 

Glavni tajnik Hrvatskog lovačkog saveza, I. Budor, osvrnuo se na pitanja o štetama  
na divljači. Informirao je prisutne da je donesena odluka da svi Savezi dostave podatke o 
štetama, kako bi se održao sastanak u Ministarstvu poljoprivrede sa konkretnim podacima, 
no do sada su skupljeni podaci od samo tri Saveza. U LS-u Varaždinske županije štete se 
kreću oko 600.000,00 kn, u LS-u Istarske županije u posljednjih 10 godina isplaćeno je 
gotovo 15.000.000,00 kn (4.500.000,00 kn na poljoprivrednim zemljištima), dok je u LS 
Sisačko-moslavačke županije u posljednjih 6 godina isplaćeno više od 8.000.000,00 kn. Iz 
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tog razloga, uputio je molbu da podatke dostave i svi ostali lovački savezi županija, kako bi 
u konačnici došlo do što više presuda u korist lovaca. 

Enduro vožnja nije problem samo kod nas, već i u drugim lovačkim savezima. Sa  
terena dolaze informacije da i turističke agencije naplaćuju takovu vrstu vožnje po tuđim 
zemljištem (lovištima), bez znanja i dopuštenja od lovozakupnika. Isti problem je i sa 
konjima, odnosno pašarenjem, te je apelirao da se po tim pitanjima lovačke udruge/društva 
aktivnije uključe u rješavanje tih problema na način da se takva zbivanja prijave nadležnim 
organima, pisanjem dopisa i primjedbi, kako bi se ti problemi sveli na minimum. 

HLS je izradio edukacijski CD, kako bi javnosti pokazali što je lovstvo u biti, te kako  
bi promijenili razmišljanja javnosti, naročito osnovaca i srednjoškolaca, u kojem su 
prikazane sve vrste divljači u Hrvatskoj, kao i aktivnosti lovaca (prihrana, prehrana, 
spašavanje divljači od elementarnih nepogoda) u očuvanju flore i faune. Zaželio je uspješan 
nastavak rada našem Savezu i dobre kobi. 

Dopredsjednik LS Istarske županije M. Brozan, je čestitao na uspjesima koje je naš  
Savez polučio u ovih 20 godina, te se osvrnuo na štete na divljači, kojih je do sad u ovoj 
godini u Istarskoj županiji bilo 265. I oni imaju problem sa enduro vožnjama, te se nada da 
zajedničkim snagama i zalaganjem možemo riješiti ovaj problem. Čestitao je na obljetnici 
našeg Saveza, te zaželio uspješan rad uz lovački pozdrav. 
 
Ad. 14. 

Predsjednik Saveza J. Malnar je informirao prisutne da su u Savez dostavljene tri  
molbe za prijem u članstvo Saveza, a to su LD „Divokoza“ Jelenje, LD „Zec“ Malinska i LD 
„Fazan“ Dobrinj. Podsjetio je prisutne da je Skupština prošle i pretprošle godine molbu LD 
„Divokoza“ Jelenje odbili. Izvršni odbor Lovačkog saveza Primorsko-goranske županije je 
jednoglasno odbilo prijem u članstvo Saveza svih navedenih društva, te je takovu odluku 
proslijedio na ovu Skupštinu. 

Skupština Lovačkog saveza Primorsko-goranske županije je jednoglasno odbilo  
zahtjeve navedenih društava za članstvo u LS PGŽ-e. 

Na kraju se svima zahvalio na potpori, izrazivši nadu da ćemo lovstvo nastojati  
podignuti na viši nivo, te da svi zajedno težimo k tome cilju.  

 
 

 
Sjednica Skupštine završila je s radom u 12,00 sati. 

 
 
 

Dobra Vam kob, 
 
 

 
 

Zapisničar:  
 
 
  
Bojan Marković  

Predsjedavajući:  

      
 
    Dr. sc. J. Malnar  

Ovjerovitelji zapisnika:  
 
 
 
       D. Mušćo 
 
 
 
       T. Grubišić 

 
 
 


